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Møde i Boligudvalget 
Den 8. maj 2023 
 

 

REFERAT 
 
Møde i Boligudvalget 
Dato: Mandag den 8. maj 2023 kl. 13.00-14.45  
Sted: Københavns Rådhus, Udvalgsværelse A, 1. sal  
 
 
Medlemmer: 
Lone Skov Valentin Al Awssi (formand), Elin Johansson (næstformand), Annette Thernøe, Arne 
Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, Eleonora Lewandowski, Hanne Simonsen, Jesper Balle, Kirsten 
Nissen, Lise Helweg (orlov), Merete Råschou og Peder Blom. 
 
Kirsten Nissen, Annette Thernøe, Eleonora Lewandowski og Jesper Balle havde afbud til mødet. 
 
1. Valg af dirigent og referent  
 
Arvin Storgaard blev valgt som dirigent, mens Elin Johansson blev valgt som referent.  

 
Under punktet drøftede udvalget, hvorvidt de fremover kan forvente at få sekretariatsbistand til 
udarbejdelse af referater, eller om det fortsat er noget udvalget selv varetager. Udvalget føler, at 
det er svært at levere samme kvalitet, som når sekretariatet udarbejder referater. Her er 
dagsordenerne ofte suppleret med en hel anden og vigtig baggrundsviden. Det har været 
udvalgets opfattelse, at den nuværende ordning var af midlertidig karakter, og udvalget ser gerne, 
at der bliver fulgt op på det. 
 
2. Godkendelse af dagsorden: 

 
Boligudvalget godkendte dagsordenen. 
 
3. Godkendelse af referat: 

 
Boligudvalget godkendte referat af mødet i Boligudvalget den 17. april 2023. 
 
4. Orientering fra det politiske udvalg 
 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager vedrørende plejehjems- og boligområdet fra de 
seneste møder i de politiske udvalg.  
 
Link til mødemateriale fra det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg  
  
Link til mødemateriale fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 
 
Boligudvalget tog orienteringen til efterretning.  
 
5. Forberedelse til mødet med Bo- Vitas formand Jan Hyttel 

 
Jan Hyttel besøger Boligudvalget den 12. juni fra 12.10 – 13.00 ca. Der blev drøftet forskellige 
emner, som udvalget ønsker belyst, herunder hvilke projekter Bo-Vitas måtte have i støbeskeen for 
Christianshavn med hensyn til boliger for ældre. 

 
Hvilke fremtidsudsigter vurderes der at være for plejehjem på Christianshavn, 
seniorbofællesskaber og Christiania? Vil Bo-Vita eksempelvis prioritere et ’generationshus’, 
opgangsfællesskaber, tryghedsboliger eller andet? 

 
Lone Skov Valentin Al Awssi tager kontakt til Jan Hyttel inden mødet. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
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6. Boligudvalget årsberetning  

 
Vi skal beskrive de emner som Boligudvalget har arbejdet med i 2022 i forbindelse med 
Ældrerådets årsberetning. For inspiration kan vi læse referaterne fra møderne.  
 
Bl.a. med baggrund i referaterne blev adskillige emner bragt på banen, og Lone Skov Valentin Al 
Awssi samlede op og videregiver emnerne til sekretariatet, som udarbejder Ældrerådets samlede 
årsberetning. 
 
I tilfældig rækkefølge kan eksempelvis nævnes: 
 
Principper for plejeboliger, høring om flytning af plejehjem, inddragelse i byggeprojekter, 
belysning på plejehjem, aftale mellem Københavns kommune og BL1, besøg i bl.a. Mjølnerparken, 
tryghedsboliger, løbende møder med Københavns kommune omkring Moderniseringsplanen, 
visitation til ældreboliger, lejekontrakter på plejehjem m.m. 

 
7. Boligudvalgets Budgetønsker. 
 
Udvalget drøfter eventuelle forslag og ønsker til det kommende budget.  
 
Der var enighed om, at udvalget støtter ideen om bistand i det eksisterende sekretariat på rådhuset 
om seniorbofællesskaber. 
 
En samlet vejledning i, hvordan man flytter i plejebolig, ønskes medtaget, når der skal arbejdes 
med ’Ældre i København’ brochuren. 
 
8. Tema drøftelse på et Ældrerådsmøde efter sommerferien 

 
Efter sommerferien skal Boligudvalget, i lighed med de øvrige udvalg, fremlægge et tema, eller 
fortælle om de emner som vi beskæftiger os med. Brainstorming om mulige emner.  
 
En brainstorming bragte en hel del emner på banen, og udvalget blev enige om at tænke over det 
til næste møde, hvor en arbejdsgruppe planlægges nedsat. 
 
9. Næste møde, som er 12. juni 2023. 

 
Mulige emner: 

 
- Diskutere Anne Glads artikel om fremtidsplejehjem 
- Fokus på relevansen af profilplejehjem. Fungerer det overhovedet i praksis? 
- Møde med Jan Hyttel 

 
10. Eventuelt 

 
Der var intet at bemærke.  


